
PROTOKÓŁ Nr XVI/2016 
z przebiegu XVI Sesji Rady Miast i Gminy Jaraczewo 

odbytej w dniu 10 marca 2016 r. w godz. od 10.00 do 12.10 
w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Jaraczewo 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

− radni Rady Miasta i Gminy     - zg. z załączoną listą obecności 
− Burmistrz Miasta i Gminy     - Dariusz Strugała 
− Zastępca Burmistrza      - Stanisław Andrzejczak 
− Sekretarz Gminy      - Olga Kaczmarek 
− Skarbnik Gminy      - Zofia Jankowska 
− Radca prawny      - Marianna Frąckowiak 
− kierownicy referatów i jednostek organizacy.  - zg. z załączoną listą obecności 
− Sołtysi Gminy Jaraczewo    - zg. z załączoną listą obecności 

       -    radny powiatowy     - Teodor Grobelny 
− Dyrektor Zakładu Gospodarki Odpadami w Witaszyczkach – Jarosław Warczygłowa 

 
Proponowany porządek obrad:     
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XV Sesji Rady Miasta i Gminy. 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XV Sesji Rady Miasta i Gminy. 

4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2016 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo na lata 

2016- 2022. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jarocińskiego. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia środków finansowych stanowiących fundusz sołecki w 

budżecie gminy dotyczącym roku 2017.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Jaraczewo. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów od właścicieli nieruchomości i ich zagospodarowania w zamian za uiszczoną 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności odbierany od 
właścicieli nieruchomości na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu  uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jaraczewo. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Niedźwiady na lata 2016- 

2023. 

18. Informacje o pracy w organach pozagminnych.  
19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

20. Wolne głosy.  
21. Wnioski.  
22. Zakończenie sesji. 

 
 



1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
 Zgodnie z § 32 pkt. 1 Statutu Gminy Jaraczewo obrady XVI Sesji Rady Miasta i Gminy Jaraczewo 
otworzył Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15 radnych. 
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 
 Przed przystąpieniem do punktu 2 Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do proponowanego 
prządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o zmianę tego porządku. 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał proponowany porządek obrad za przyjęty.  
 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XV Sesji Rady Miasta  Gminy. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że radni przed sesją mieli możliwość zapoznania się z protokołem i 
zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedź do sporządzonego protokołu.  
Sekretarz Rady Joanna Koźlik poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem z obrad XV sesji odbytej 
w dniu 25 lutego 2016 r. nie wnosi uwag. Radni również nie wnieśli uwag. 
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 radnych 
głosowało :za: przyjęciem protokołu – bez czytania. 
 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XV Sesji Rady Miasta Gminy. 
 
 Na prośbę Przewodniczącego Rady sprawozdanie ( stanowiące załącznik do protokołu) z realizacji 
uchwał  podjętych na XV sesji w dniu 25 lutego   złożył zastępca Burmistrza Stanisław Andrzejczak. 
 Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.  
  
4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
 Sprawozdanie stanowiące załącznik do niniejszego protokołu złożył Burmistrz Dariusz Strugała. 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.  
 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Radny Tadeusz Pera zwrócił się z pytanie, czy nastąpiła zmiana lokalizacji budowy w przyszłości 
oczyszczalni ścieków w Brzostowie, oraz czy jeśli planowana jest zmiana, to będą prowadzone konsultacje z 
mieszkańcami. 
 Radny Edmund Kowalczyk zapytał, na jakim etapie jest sprawa remontu podłogi w świetlicy 
wiejskiej          w Noskowie oraz budowy oświetlenia na ul. Siedlemińskiej w Noskowie. 
 Radna Ilona Smolarek zwróciła się do rannego powiatu Teodora Grobelnego, z prośbą o 
przedstawienie informacji jakie są planowane inwestycje Powiatu na terenie Gminy Jaraczewo w 2016 r.  
 Radna Joanna Koźlik zwróciła się z pytaniem, od kiedy będzie można pobierać wnioski do Programu 
„Rodzina500+”. 
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2016 rok. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był analizowany na 
posiedzeniu połączonych Komisji Rady. 
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział  15 radnych i 15 radnych 
głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XVI/90/2016 stanowi załącznik do protokołu.  
 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo na lata 
2016- 2022. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był analizowany na 
posiedzeniu połączonych Komisji Rady. 



 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 
radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XVI/91/2016 stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
8.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jarocińskiego. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był analizowany na 
posiedzeniu połączonych Komisji Rady. 
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu brało udział 
15 radnych i 15 radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XVI/92/2016 stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.  
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia środków finansowych stanowiących fundusz sołecki w 
budżecie gminy dotyczącym roku 2017. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był analizowany na 
posiedzeniu połączonych Komisji Rady. 
 Wobec braku uwag Rada przystąpił do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 radnych 
głosowało „za” podjęciem tej  uchwały. Uchwała Nr XVI/93/2016 stanowi załącznik do protokołu.  
  
10. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Jaraczewo. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był analizowany na 
posiedzeniu połączonych Komisji Rady. 
 Wobec braku uwag Rad przystąpiła do głosowania nad  projektem niniejszej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że  na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu brało udział 
15 radnych i 15 radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XVI/94/2016 stanowi załącznik 
do protokołu.  
  
11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów od właścicieli nieruchomości i ich zagospodarowania w zamian za uiszczoną 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był analizowany na 
posiedzeniu połączonych Komisji Rady. 
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że  na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu brało udział 
15 radnych i 15 radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały.  Uchwała Nr XVI/95/2016 stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był analizowany na 
posiedzeniu połączonych Komisji Rady. 
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu brało udział 
15 radnych i 9 radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały, 4 radnych było „przeciwnych”, 2 radnych 
„wstrzymało się” od głosu.  Uchwała Nr XVI/96/2016 stanowi załącznik do protokołu.  
 
 



13. Podjęcie uchwały w sprawie stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności odbierany od 
właścicieli nieruchomości na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 
  
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był analizowany na 
posiedzeniu połączonych Komisji Rady. 
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że  na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu brało udział 
15 radnych i 15 radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały.  Uchwała Nr XVI/97/2016 stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był analizowany na 
posiedzeniu połączonych Komisji Rady. 
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że  na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu brało udział 
15 radnych i 15 radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały.  Uchwała Nr XVI/98/2016 stanowi 
załącznik do protokołu. 
 W  tym momencie Przewodniczący Rady udzielił głosu dyrektorowi Zakładu Gospodarki Odpadami 
w Witaszyczkach Panu Jarosławowi Warczygłowie.  
 Pan dyrektor serdecznie podziękował za zaproszenie na sesję i przeszedł do omówienia spraw 
merytorycznych.  
 Pan dyrektor poinformował, że obecnie trwają ostatnie próby rozruchowe mające trwać do czerwca, 
które odbywają się z pewnym opóźnieniem. W dniu 9 marca 2016 r. w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Wielkopolskiego została opublikowana uchwała, która sankcjonuje wybudowaną instalację. 
 Radny Tadeusz Pera zwrócił się z pytaniem, co jest powodem znacznego wzrostu stawek za odbiór 
śmieci. Ponieważ w sytuacji, kiedy olej napędowy tanieje, nie ma wzrostu płac w spółce jest to bardzo 
niezrozumiałe. W drugim pytaniu radny poprosił o wyjaśnienie, dlaczego Gmina Jaraczewo jako 
współudziałowiec, partycypujący w kosztach budowy płaci takie same składki członkowskie jak podmioty 
nie będące współudziałowcami. 
Dyrektor wyjaśnił, że wysokość stawki jest uzależniona nie tylko od ceny oleju napędowego, ale także 
składają się na nią koszty utrzymania firmy . A zajmuje się ona przede wszystkim przetwarzaniem odpadów. 
Wzrost kosztów spowodowany jest zmianą przepisów, w których ustawodawca zobowiązał do 
przechowywania odpadów w tunelu zamkniętym przez 2 tygodnie, co znacznie zwiększyło koszty.  
W kwestii współudziałowców, to jasne jest, że Gmina Jarocin nie poradziłaby sobie finansowo z tak dużym 
przedsięwzięciem, stąd zdecydowano się na podpisanie porozumień z innymi gminami. Spółki komunalne w 
odróżnieniu od prywatnych firm dają większe bezpieczeństwo i pewność. Dodatkowo będąc 
współudziałowcem, posiada się miejsce w radzie nadzorczej, co daje bezpośredni wpływ na podejmowane 
decyzje, oraz dostęp do wszelkich rozliczeń finansowych.  
 Radny Sławomir Gruchała, zapytał jak proporcjonalnie rozkładają się udziały w spółce, Gminy 
Jarocin i innych Gmin będących współudziałowcami.  
Dyrektor Warczygłowa poinformował, że  patrząc z perspektywy komercyjnej, to wniesione udziały o 
wartości 500,00 zł są obecnie warte 1,800.00 zł. 
 Radny Matuszak poprosił o dokładne wskazanie powodu dlaczego cena „na bramie”, czyli od 
momentu wjazdu do zakładu wzrosła z 210,06 zł do 253,80 zł za tonę odpadów, czyli jak przedstawiają się 
poszczególne składniki tej ceny. 
Dyrektor podkreślił, że cena do ubiegłego roku nie wzrosła, a ciężko jest jemu odnosić się do słów i 
zapewnień przedstawicieli władz Jarocina sprzed kilku lat. 
Radny Roman Roman Matuszak poinformował, że interesuje go koszt nie odbioru śmieci, ale ich 
przetwarzania, czyli dokładnie czynności rozpoczynające się po wjeździe samochodu do odbioru śmieci za 
bramę ZGO. 
Pan Warczygłowa wyjaśnił, że wcześniej proces sortowania śmieci polegał na pracy jednej maszyny do 
rozładowywania śmieci, obecnie jest to proces bardziej skomplikowany i złożony, przede wszystkim 
technologicznie, dlatego nastąpił wzrost kosztów. Obecnie podczas jednej zmiany pracować mają 32 osoby 
obsługujące cały proces. Dyrektor wyjaśnił, że obecnie podane kwoty opierają się na szacunku i są 



obarczone pewnym marginesem błędu, ponieważ na ten moment prowadzone są rozruchy poszczególnych 
elementów systemu. Dokładne kwoty i obliczenia będzie można przedstawić dopiero około roku, po 
właściwym uruchomieniu prac w całym zakładzie.  
Radny Roman Matuszak zauważył, że przy zatwierdzaniu projektu inwestycji, na pewno zostały 
przedstawione dokładne koszty omawianej inwestycji. 
Pan dyrektor wyjaśnił, że w jego kompetencji leżą kwestię techniczne, a nie finansowe, którymi zajmuje się 
firma rachunkowo-prawna. Poinformował również, że na zaproszeniu, które otrzymał nie miał dokładnie 
sprecyzowanego zakresu pytań. 
 Radny Tadeusz Pera zwrócił się z pytaniem, dlaczego gminy które tak jak Gmina Jaraczewo od 
początku były współudziałowcami płacą takie same składki jak te które do spółki przystąpiły w późniejszym 
czasie i nie partycypowały w kosztach inwestycyjnych. 
Pan Warczygłowa przyznał, że jest to fakt i pewna niesprawiedliwość, dlatego rozważane są pomysły aby te 
gminy, które partycypowały w kosztach inwestycji otrzymały rekompensatę z tym związaną, względem tych, 
którzy kosztów nie ponosili. Zaznaczył również, że jest to problem prawny, ponieważ ustawodawca nie 
wziął pod uwagę rozróżnienia w cenie między tymi podmiotami, jednak poszukuje się drogi aby zgodnie z 
prawem załatwić tę sprawę na korzyść podmiotów wcześniej partycypujących w kosztach. Jednak obecnie 
jest to pewien jeszcze nieoficjalny plan. 
 Radna Iloona Smolarek zapytała, czy w przypadku budowy Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych przez Gminę Jaraczewo możemy liczyć na podobną pomoc przez ZGO przy tej inwestycji, do 
pomocy jaką okazała Gmina Jaraczewo w kwestii inwestycji wykonywanej przez ZGO. 
Dyrektor wyjaśnił, że obecnie prawo dopuszcza dofinansowanie PSZOK nawet do 85% inwestycji na 
terenach gdzie znajdują się spalarnie śmieci, co wydaje się być paradoksem. Jednak z nieoficjalnych źródeł 
wiadomo, że trwają pracę aby te zapisy zmienić. Dodał, że spółka ZGO poważnie zastanawia się nad 
wsparciem finansowym takich inwestycji jak budowa PSZOK-ów. 
 Radny Sławomir Gruchała poprosił o wyjaśnienie, kwestii planów co do dalszych kosztów. 
Ponieważ jeśli obecnie cena przetwarzania odpadów wzrosła o około 20 %, to czy nie okaże się za kilka 
miesięcy, po rozpoczęciu właściwych prac, że koszty wzrosną. Drugie pytanie dotyczyło kwestii 
dofinansowania przez spółkę ZGO klubu JKS Jarota Jarocin, czy owe istnieje, a jeśli tak to  w jakiej kwocie. 
Pan Warczygłowa wyjaśnił, że spółka ZGO w żadnym stopniu nie finansuje JKS Jarota Jarocin. Natomiast 
jeśli chodzi o perspektywę ceny, to nie przewiduje się podwyżki cen w najbliższych latach. Poinformował 
także, że w Radzi Nadzorczej Spółki zasiadają przedstawiciele kolejnych największych udziałowców, czyli 
gmin Kórnik i Śrem, dlatego jest to pewne zabezpieczenie dla pozostałych współudziałowców i członków, 
przed całkowitą dominacją Gminy Jarocin. 
Przewodniczący Rady zauważył, że na pewno dużym zabezpieczeniem jest także brak możliwości czerpania 
zysków przez spółkę przez najbliższe 5 lat, co jest następstwem wymogów jakie stawia program, z którego 
inwestycja została dofinansowana. Przewodniczący Rady podziękował dyrektorowi  za udział w sesji i 
udzielone wyjaśnienia.   
 
 Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwę o obradach.  
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu  uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był analizowany na 
posiedzeniu połączonych Komisji Rady.. 
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że  na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu brało udział 
15 radnych i 15 radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały.  Uchwała Nr XVI/99/2016 stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jaraczewo. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był analizowany na 
posiedzeniu połączonych Komisji Rady. 
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.  



Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że  na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu brało udział 
15 radnych i 15 radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały.  Uchwała Nr XVI/100/2016 stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Niedźwiady na lata 2016- 
2023. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był analizowany na 
posiedzeniu połączonych Komisji Rady. 
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że  na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu brało udział 
15 radnych i 15 radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały.  Uchwała Nr XVI/101/2016 stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
18. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
 
 Informacji o pracy w organach pozagminnych nie było. 
 
19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
  
 Przewodniczący Rady poinformował, że radna Joanna Koźlik otrzymała odpowiedz na 
wniosek  złożony na ostatniej sesji. Wnioskowane od remontu drogi zostaną poddane remontowi w 
ramach środków finansowych przeznaczone na bieżące utrzymanie dróg, zawartych w planie 
budżetowym na 2016 rok. Roboty remontowe zostaną przeprowadzone na przełomie miesiąca 
marca i kwietnia br. 
 W odniesieniu do pytania radnego Edmunda Kowalczyk dotyczącego podłogi w świetlicy 
wiejskiej w Noskowie inspektor Waldemar Szewczyk odpowiedział, że została wykonana 
ekspertyza techniczna, z której wynika, że ta podłogo nie została wykonana zgodnie z wymogami 
technicznymi jakie obowiązują dla tego typu elementów. Jest zbyt cieńka deska przy tym rozstawie  
w związku z czym, należałoby dodatkowo zastosować płytę OSB.  W tej chwili rozważana jest 
możliwość technicznego rozebrania tej podłogi celem zastosowania dodatkowego wzmocnienia 
(płyta OSB) i kosztów z tym związanych.  Musimy również przeanalizować aspekty prawne 
dotyczące możliwości wykonania tego od wykonawcy, ponieważ minął już okres gwarancji i 
rękojmi. W dniu wczorajszym odbyło  się spotkanie w tej sprawie przy udziale sołtysa i 
potencjalnego oferenta w zakresie kwestii technicznej i kosztów. Sprawa jest w toku.  
 Burmistrz zwrócił się do Pana Szewczyka, że należy znaleźć wykonawcę i wykonać to 
zadanie. Jeżeli minął okres gwarancji to i tak daleka droga zanim to wyegzekwujemy. My to 
musimy zrobić bez względu na drogę prawną. 
Co zaś tyczy się kolejnej sprawy, z która zwrócił się radny Edmund Kowalczyk a dotyczy ona 
oświetlenia na ul. Siedlemińskiej w Noskowie Pan  Waldemar Szewczyk poinformował, że jest ono 
ujęte  w zestawieniu wszystkich  zgłoszeń przez sołectwa i radnych. Na chwilę obecną łącznie ze 
Spółką Oświetleniową , która  realizuje te inwestycje (nadzoruje i konserwuje)  zgłoszone zadania 
zostały wycenione i dla wszystkich punktów jest to kwota  w granicach 20.000,00 zł. Ponadto z 
informacji jaką otrzymaliśmy ze Spółki Oświetleniowej o ewentualnej  pomocy z funduszu 
inwestycyjnego, z którego można by wesprzeć tego typu inwestycje  i na tą chwilę jest to kwota ok. 
6.000,00 zł. ( naprawy związane z nowymi sterownikami). Natomiast pozostałe punkty będą 
analizowane, co do zasadności i ewentualnie będą realizowane  z nadwyżki budżetowej.  
         Odnosząc się do pytania radnego Tadeusza Pery odnośnie zmiany lokalizacji budowy w 
przyszłości oczyszczalni ścieków w Brzostowie Burmistrz wyjaśnił, że na ten moment nic się nie 
zmieniło w tym temacie, ponieważ  nie ma decyzji, że będziemy budować oczyszczalnię.   Skąd 
takie informacje. 
Radny Pera informuje, że pytali o to mieszkańcy i też odpowiedział, że nic jemu na ten temat nie 
wiadomo. Będzie mógł cokolwiek odpowiedzieć po uzyskaniu informacji od Burmistrza.   



Burmistrz wyjaśnia, że coś w tym temacie musimy zrobić  i była rozważana sprawa, że w 
Brzostowie jest jedna działka nasza bliżej gdzie również można odprowadzić wodę do rzeki a 
wtedy byłby mniejszy nakład finansowy. W przypadku pierwszej działki koszt byłby większy, 
ponieważ musieli byśmy pobudować ok 2 km drogi i doprowadzić rurociąg. Na chwilę obecną 
szukamy źródła finansowania i rozmawiamy z firmami, które oglądają te działki i być może stąd 
wziął się niepokój mieszkańców. Jeżeli coś się zmieni, to będziemy o tym informować. 
Radny Pera  powiedział, iż wiadomo, że  ludzie niechętnie chcieliby mieć oczyszczalnię w danej 
miejscowości, ale w przypadku Brzostowa  na  obecnie wskazanej działce mieszkańcy  raczej 
sprzeciwu nie wykazali.  
W tym momencie Burmistrz wyjaśnia, że jeżeli mamy budować oczyszczalnię, to musimy 
przymusić ludzi do tego, żeby się przyłączali do kanalizacji (uwaga do Komunalnego Zakładu 
Budżetowego) bo jeżeli mamy dla 200 m³ ścieków ( na dobę) budować za 5 mln zł  oczyszczalnie, 
to też mija się to z jakimkolwiek celem. Rozważane jeszcze inne możliwości , być może kolejna 
oczyszczalnia w okolicy Nosków- Rusko. Na ten moment wszystko jest w trakcie analiz.  
Burmistrz informuje również, iż prawda jest taka, że jeżeli chcemy załapać się na środki  z zewnątrz  
to musimy szybko działać, ponieważ fundusz wojewódzki  rozpatruje  wnioski w III kwartale a my 
nie mamy jeszcze projektu.  
          Natomiast w odniesieniu do budowy Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów o czym 
wcześniej była mowa (pytała radna Ilona Smolarek ) Burmistrz wyjaśnił, iż w tej kwestii mieliśmy 
ofertę  z Jarocina, że wszystko za nas zrobią. My udostępnimy ziemię nieodpłatnie a oni będą  
utrzymywać PSZOK i obciążać nas kosztami funkcjonowania  i będą zatrudniać ludzi.  W tym 
przypadku nigdy nie wiedzieli byśmy ile za rok będziemy płacić , po wybudowaniu przez Jarocin.  
Dalej Burmistrz wyjaśni, że wstępny wniosek już przygotowaliśmy i chcieliśmy sami pobudować (z 
dofinansowaniem 85%), natomiast  okazało się, że jest  gdzieś zapis taki, że środki w tym wydaniu 
będą dla tych instalacji gdzie jest spalarnia, a w naszym rejonie spalarni nie ma. W związku z 
powyższym  dąży się do tego, żeby ten zapis zmienić a wtedy sami pobudujemy PSZOK i my 
będziemy decydować jakie są koszty.  
              Na pytanie radnej Joanny Koźlik dotyczące pobierania wniosków do Programu „Rodzina 
500+” Pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśniła, że Program rusza od 1 
kwietnia  a wnioski można składać do 1 lipca 2016 r.  i nikt nic nie straci. Termin na wydanie  
decyzji jest 3 miesiące( ze spłatą od 1 kwietnia).  Dalej informuje, że Gminny Ośrodek  Pomocy 
Społecznej w 80% przygotowany jest do tego Programu (jest pomieszczenie, są osoby, które będą 
zajmowały się tym zagadnieniem i są już po szkoleniach merytorycznych, jest program i będą 
szkolenia praktyczne). Wszelkie informacje dotyczące Programu Rodzina 500+”  można uzyskać na 
stronie internetowej Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jaraczewie, łącznie z wnioskiem 
(wniosek 17 stronnicowy). Świadczenie przysługuje do 18 roku życia.  
W kwestii Programu „Rodzina 500+” Burmistrz poinformował, że w najbliższym czasie będzie 
również informacja  na stronie internetowej Urzędu Miasta i Gminy Jaraczewo. Burmistrz nie 
ukrywa, że obawia się trochę o system do weryfikowania.  
Pani kierownik potwierdziła, że na ten moment system nie do końca działa prawidłowo. 
Dlatego Burmistrz zwrócił się do radnych, żeby  w rozmowach z mieszkańcami informować, że nie 
wszystko zależy od nas (programy). Ponadto Burmistrz poinformował, że chcielibyśmy, żeby 
wnioski  były wydawane w kilku miejscach w gminie.  
 W dyskusji Wiceprzewodniczący zapytał, co się stanie jak przyjdzie koniec 
kwietnia a pieniędzy jeszcze nie otrzymamy.  
Kierownik GOPS odpowiedziała, że na wypłatę świadczenia mamy czas 3 miesiące ( ze spłatą od 1 
kwietnia).  
Burmistrz wyjaśnił, że osoba, która złoży wniosek  w miesiącu maju czy czerwcu  otrzyma tak 
samo pieniądze jak te osoby, które złożą wniosek w miesiącu kwietniu. Wspomniał również, że jest 
to program sztandarowy i nie wierzy, żeby na to brakowało pieniędzy. Ponadto poinformował, że 
jest to korzystne dla Gminy, ponieważ wzrosną dochody budżetu  i w przypadku  liczenia 
zadłużenia poprawią się wskaźniki. Dlatego będziemy to zadanie realizować we własnym zakresie 



(nie będziemy zlecać innym podmiotom).  
 Głos zabrał radny powiatowy Teodor Grobelny, który przed przekazaniem 
informacji, o którą prosiła radna Ilona Smolarek podziękował za udzieloną pomoc finansową  do 
zakupu karetki pogotowia dla Szpitala Powiatowego w Jarocinie.  
Co się tyczy spraw inwestycyjnych poinformował, iż na spotkaniach ( formalnych i nieformalnych)  
Rady Powiatu  i komisjach  ustalona, że  w danej kadencji w danej gminie  budowana będzie 1 
poważniejsza droga (schetynówka). W gminie Jaraczewo w 2015 roku była to droga  Brzostów- 
Zalesie- Panienka. Ponadto spodziewany się  w tej kadencji  jeszcze jednej schetynówki.  
Natomiast na rok 2016 inwestycje, które zostały uwzględnione w budżecie powiatu  dotyczące 
Gminy Jaraczewo to: 
- budowa dwóch chodników w miejscowości Rusko  ( w kierunku sołtysa 120 m i  między ul. 
Szkolną a Sportową 80 m) – koszt  100 tys. zł. - realizacja sierpień 2016 r.; 
-  wykonanie dokumentacji technicznej na przebudowę drogi Góra- Nosków ok. 5,5km- koszt 100 
tys. zł. 
- w ramach remontów cząstkowych i bieżącego utrzymania dróg  planuje się: 
    a/ powierzchniowe utwardzenie drogi Panienka- do granicy powiatu – koszt 84 tys. zł; 
    b/ Cerekwica – Strzyżewko 6,1 km – koszt 366 tys zł; 
     c/ Nosków – Cerekwica 2,1 km – koszt 126 tys zł. 
W ramach bieżącego utrzymania  planowany jest również remont przepustów , wycinka krzewów, 
malowanie przejść dla pieszych. 
Radny informuje, że ze swej strony przekazuje  wszystkie  zgłaszane potrzeby ale prosił, żeby 
mimo wszystko występować jeszcze na piśmie do referatu Dróg Powiatowych w Jarocinie czy do 
Zarządu Powiatu.  
           Wiceprzewodniczący Rady zapytał – ile lat ważny jest  projekt drogi.  
Radny Grobelny, nie udzielił dokładnej informacji ale przypuszcza, że ok. 3 lat.  
Radny Matuszak informuje, iż ma nadzieję, że w tej kadencji droga Góra – Nosków będzie 
zrobiona. 
       Następnie głos zabrała radna Ilona Smolarek informując, że jest zaskoczona, ponieważ nie 
usłyszała ani jednego słowa na temat poszerzenia drogi   Jaraczewo – Gola, czy była może jakaś 
dyskusja w tej sprawie. Informuje, że w tej kwestii złożyła swego czasu interpelacje.  
Radny Teodor Grobelny odpowiedział, radnej  Smolarek, że nie było mowy o poszerzanie tej drogi.  
Radna Smolarek wyjaśniła, że w interpelacji  pisała o poszerzenie drogi ale głównie chodziło  o 
jednostronne przykrycie rowu i zrobienie ścieżki dla pieszych i rowerzystów. Zaznaczyła, że ta 
droga jest bardzo niebezpieczna dla pieszych i rowerzystów.  
Radny Grobelny odpowiada, że  jest mowa na ten temat wśród  organizacji społecznych, była 
również dyskusja z sołtysem wsi Gola  i dlatego proponuje zorganizować spotkanie  dwóch 
miejscowości, zaprosić władze powiatowe  i wtedy spróbować ustalić zakres jeżeli chodzi o ścieżkę 
rowerową.  
Radna Ilona Smolarek odpowiedziała, że jeżeli ma być  spotkanie z władzami, to na pewno 
odbędzie się.  
Ponadto radna Ilona Smolarek zwróciła się do radnego powiatu o pilne  wszczęcie działań  
mających na celu naprawę  drogi w Jaraczewie  przy  ul. Golskiej nr 57 ( dziura w asfalcie) i przy 
ul. Golskiej nr 21 ( zaniżenie w asfalcie). W imieniu mieszkańców zgłosiła również założenie  
kilkudziesięciu metrów chodnika przy ul. Golskiej  po przeciwnej stronie posesji nr 42 (od posesji 
nr 21 do zakrętu w stronę Goli).  
Radny Teodor Grobelny odpowiedział, że przyjął te uwagi ale zostaną one również powtórzone gdy 
dojdzie do spotkania z władzami powiatu.  
            Radny Edmund Kowalczyk informuje, że w planie powiatu jest wykonanie projektu na 
drogę Góra- Nosków i zapytał, czy można przybliżyć termin realizacji tej drogi. 
Radny Grobelny odpowiedział, że w tej kadencji.  
        Radny Marian Grześkowiak interweniował o naprawę   drogi  Niedźwiady- Stawiszyn i 
wycinkę krzewów przy tej drodze.  



Radny powiatu Teodor Grobelny odpowiedział radnemu Grześkowiakowi, że w tej sprawie jest 
pozytywna odpowiedź z referatu dróg, droga będzie profilowana i  krzewy będą wycięte.  
Radny Marian Grześkowiak wspomniał również o potrzebie remontu drogi  Niedżwiady – Ługi.  
Radny Grobelny odpowiedział, że radni powiatowi z terenu Gminy Jaraczewo  walczą o  wszelkie 
zadania jeżeli chodzi o Gminę Jaraczewo ale nie wszystko da się załatwić.  
         Radna Joanna Koźlik poinformowała, że jeśli dojdzie do spotkania z władzami powiatu  to 
prosiła, żeby podjąć również rozmowy w sprawie budowy chodnika w Łobzowcu.  
           Radny Sławomir Gruchała wspomniał, że napisał 4 pisma w sprawie środków na organizacje 
imprez sportowych, miał zapewnienie od Starosty, że sprawa jest pozytywnie załatwiona , potem 
okazało się, że jednak negatywnie. W rozmowie Starosta odpowiedział, że on niewiele może. 
Radny uważa, że jest to nieporozumienie.   
 Na tym ten punkt porządku obrad został zakończony.  
    
20. Wolne głosy. 
 
 Głos zabrała radna Renata Roszak informując, że zalew w Jaraczewie  jest zapełniony wodą 
zwracając się jednocześnie z pytaniem, czy ta woda będzie spuszczana, żeby sprawdzić koryto, i czy są na 
przyszłość jakieś plany  zagospodarowania terenu  przy  tym zalewie, chodzi np. o ścieżkę rowerową.  
Burmistrz odpowiedział, że woda ma być całkowicie spuszczona, gdyż takie są założenia technologiczne. 
  
Co zaś tyczy się zagospodarowania terenu Burmistrz poinformował, że jeżeli  nie uzyskamy zgody  
Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych gdzie już pierwsze rozmowy były prowadzone, to 
nie będzie fizycznej możliwości zrobienia ścieżki, ponieważ granicą  najwyższej wody jest granica zbiornik.  
W niektórych miejscach są  paski jeszcze  wolne  i jeżeli nie zgodzą się cokolwiek zrobić na tej najwyższej 
wodzie, to  wtedy musielibyśmy kupić od każdego działkę i z każdym zawrzeć akt notarialny od sprzedaży, 
żeby zrobić ścieżkę. Burmistrz liczy na to, że się dogadamy żeby móc zrobić ścieżkę rowerową. Ponadto 
czynione są też rozmowy o wykupie ziemi nad zbiornikiem  po to, żeby w przyszłości zaadoptować ten teren 
np. na organizację  większych imprez masowych i być może w przyszłości powstała by mała plaża. 
Burmistrz zaznaczył, że na ten moment są to tylko masze pomysły. Zwrócił również uwagę, że w tej chwili 
w Urzędzie Marszałkowskim nie ma Programu na turystykę (do 2020 roku).  
Odnoście podwyższającej się wody na zalewie sołtys wsi Wojciechowo  interweniowała o wymianę zapory 
na moście (istniejąca jest niebezpieczna) informując, że w tej sprawie składała już wnioski.  Prosiła również 
o interwencje w sprawie przewożonych nieczystości drogą Rusko- Jaraczewo, które w trakcie transportu 
wyciekają powodując straszny „smród”.  
Sołtys wsi Gola potwierdził wypowiedź Pani sołtys wsi Wojciechowo, wskazując również, że jeżeli wywożą 
te nieczystości  to po drogach, które dopuszczają  tonaż. Prosił o zwrócenie uwagi w tej sprawie.  
Sołtys wsi Gola zwrócił się również z prośbą ( również w imieniu innych sołtysów) do Pana Waldemara 
Szewczyka żeby inwestycje, które są zaplanowane w budżecie na cały rok wykonywać  systematycznie a nie 
na końcu roku.  
 Sekretarz Gminy złożyła sprawozdanie o przeprowadzonych  w okresie międzysesyjnym 4 
postępowaniach przetargowych. przeprowadzonych w okresie międzysesyjnym, które dotyczyły: 
-  odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych  z terenu Gminy Jaraczewo  z nieruchomości 
zamieszkałych i niezamieszkałych, na których powstają odpady, 
- budowy ulicy łączącej ulicę Topolową i Ogrodową  w Jaraczewie, 
- budowy ulicy Słonecznej w Jaraczewie, 
rozbudowy oraz przebudowy budynku świetlicy wiejskiej w Suchorzewku – etap II. 
Szczegółowe sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
 Radny Tomasz Twardowski zapytał, czy firma, która będzie budowała II etap  ul. Słoneczną w 
Jaraczewie wykonywała również I etap.  
Sekretarz Gminy odpowiedziała radnemu, że nie jest to ta sama firma.  
 Sołtys wsi Gola w imieniu własnym, pozostałych sołtysów i radnych podziękował radnemu  
Sławomirowi  Gruchale za zorganizowanie turnieju w tenisa  a Przewodniczącemu Rady za ufundowane 
puchary.  
 Na tym dyskusje zakończono.  
21. Wnioski. 
 



 Przewodniczący Rady złożył wniosek o udzielenie pomocy finansowej z budżetu gminy   w 
kwocie 1.500,00 zł (z wolnych środków)  Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w 
Jarocinie do zakupu węży do zestawu hydraulicznego.  
Wspomniał, że z pismem o udzielenie takiej pomocy radni zostali zapoznani na posiedzeniu 
połączonych komisji.  
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad złożonym wnioskiem. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 14 
radnych głosowało „za” przyjęciem wniosku, 1 radny „wstrzymał się od głosu”  
Radny Edmund Kowalczyk poinformował, że wstrzymał się od głosu , ponieważ nie uczestniczył w     
tej części posiedzenia komisji, gdzie był ten temat przedstawiany.   
 
22. Zakończenie sesji. 
 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady podziękował zebranym za udział 
i o godz. 12.10 zakończył XVI Sesję Rady Miasta i Gminy Jaraczewo.  

 
Jaraczewo, dnia 14 marca 2016 r.  
 
Protokółował:       PRZEWODNICZĄCY RADY 
  
 Elżbieta Wyremblewska          /-/ Roman Skrzypczak 


